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ROMÂNIA 
JUDEȚUL PRAHOVA  
CONSILIUL JUDEȚEAN 

MINUTA 
Întâlnirii de dezbatere publică 

din data de 18 aprilie 2024, ora 12:00 
 

Locație:    Sediul Consiliului Județean Prahova - Sala ”Europa” 
 

Tema:          Dezbaterea a două proiecte de hotărâri aflate în procedură de 
transparență decizională, în conformitate cu Legea nr. 52/2003 
privind transparența decizională în administrația publică: 

     1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Ghidurilor 
solicitantului privind regimul finanțărilor nerambursabile din bugetul propriu al 
Județului Prahova pentru activități nonprofit de interes județean.  
           2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului anual de 
finanțări nerambursabile din fondurile publice ale județului Prahova pentru 
activități nonprofit de interes județean pe anul 2024. 
 

Ordine de zi: Anexată 
   

Invitați:    Asociația Viitorul Tinerilor Ploiești; 
   Persoane fizice și juridice interesate; Organizații ale societății      

civile; Presa 
 

Prezidare:  Domnul Constantin Cristian Apostol 
   Vicepreședinte al Consiliului Județean Prahova 
 

          Reprezentanți structuri de specialitate din cadrul 
Consiliului Județean Prahova - Biroul Sănătate, Cultură, 
Învățământ, Mass-Media, Sport, Tineret, ONG-uri, Turism / Direcția 
Juridic Contencios și Administrație Publică  

  Domnul Marius Constantin Nicolae – Șef birou 
  Domnul Răzvan Nicolae Moșu – consilier 
  Doamna Mihaela Iaroslava Moiceanu – consilier 
  Doamna Cristina Gabriela Mărăcineanu – consilier juridic 
 

   D e s c h i d e r e / D i s c u ț i i 
 
Constantin Cristian Apostol: Bună ziua! Vă mulțumesc pentru că luați parte la 
dezbaterea publică! Noi am pus pe site proiectul, mâine este ultima zi. Avem și 
dezbaterea aceasta publică. Avem două proiecte de hotărâri: Aprobarea ghidurilor 
solicitantului privind regimul finanțărilor, și Programul anual al finanțărilor. Aceste 
ghiduri au suferit anul acesta câteva modificări, tocmai ca să preluăm din ceea ce am 
văzut în anii precedenți, pentru că nu a fost chiar în regulă. Dezbaterea publică este 
pentru a vedea ce mai aveți dumneavoastră de spus și ce mai putem implementa.  
Cine dorește să vorbească despre proiecte, cred că le-ați citit toți. Nu cred că mai e 
necesar să-l citesc acum, l-ați avut pe site suficient timp. În mare parte, așa cum am spus, 
este cam același proiect, cu câteva mici modificări.  
Deci cine vrea să ia cuvântul pentru dezbaterea publică, vă rog! 
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Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Aș avea o problemă legată de faimoasa Fișă fiscală 
care există în Ghid; este un formular foarte vechi care solicită ștampila băncilor, ori 
băncile nu mai folosesc ștampile de ani de zile; agenția la care avem noi contul au spus 
că în afară de semnătura simplă altceva nu pot pune pe acel formular. Adică trebuie 
făcută o discuție pentru că nicio filială din Ploiești a BRD-ului nu îmi poate ștampila 
acel formular. 
 
Constantin Cristian Apostol: O să discut cu Biroul ONG, dar și cu Direcția juridică; 
din câte știu există și o lege în sensul că nu mai este necesară ștampila; dacă se poate o 
să modificăm și zona aceasta. 
Altcineva? Alte probleme? 
  
George Negoițescu (ACS Petrolul 52 Ploiești): O singură rectificare dacă s-ar putea 
face, dacă există posibilitatea legală. Procedura este de a se face cheltuiala și după aceea 
de a se deconta cheltuielile.  
 
Constantin Cristian Apostol: Cu o excepție.  
 
George Negoițescu (ACS Petrolul 52 Ploiești): Este destul de dificil să faci cheltuiala, 
pentru că de obicei se cere bani când ai nevoie de ei. Noi gândim varianta pentru că este 
un proiect destul de mare la noi și cheltuielile sunt substanțiale, dar dacă nu avem bani 
să plătim în avans și după aceea să facem decontul e destul de greu.  
 
Constantin Cristian Apostol: Discuția este așa: Ca procedură, avansul este 30%, cred 
că este stipulat în lege. Acela vă permite să începeți proiectul fără niciun ban de la 
dumneavoastră, adică aveți deja 30% din bani. 
 
Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Plus 10% contribuția fiecăruia. 
 
Constantin Cristian Apostol: Plus 10% contribuția, dar eu vorbesc strict de avans. Vă 
permite să începeți proiectul, să rulați bani. Cred că dumneavoastră nu vă trebuie nimic 
pentru că aveți facturi la plată care au termen 30 de zile.  
 
Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Nu. Până nu am dovada că am plătit factura 
respectivă nu mi se decontează, factura fără dovada plății. 
 
Marius Constantin Nicolae: Tot un avans.  
 
Răzvan Nicolae Moșu: Dar puteți, de exemplu, să luați o factură și să o plătiți la 30 de 
zile, dar dacă dumneavoastră veniți cu acea factură, noi putem să o decontăm. 
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Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Nu mi-o decontează dacă nu este plătită; dacă nu 
este plătită niciodată nu mi-ați plăti-o. 
 
Răzvan Nicolae Moșu: Nu mă refer la avans.  
 
Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Nu avans, da. Dar dacă eu îți trimit o factură care 
are termen de plată la 30 de zile, tu îmi ceri automat,  întotdeauna ne-ați cerut, ordinul 
de plată și dovada plății.  
 
George Negoițescu (ACS Petrolul 52 Ploiești): Ordinul de plată și extrasul de plată.  
 
Constantin Cristian Apostol: O să analizăm și acest aspect. Nu știu dacă putem să 
facem mai mult decât scrie în lege, adică avansul de 30%, cred că nu a fost nimeni care, 
dacă l-a solicitat, să nu-l primească. Nu am avut nicio problemă aici. Mai mult să vedem 
ce se poate face, dar nu aș spune că se poate la momentul acesta. Altcineva? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Am trimis, în scris, câteva 
propuneri. Cred că ținea un pic și de Direcția economică, nu știu dacă e cineva aici, 
pentru că noi am avut o situație la ultimul proiect, pur contabilicească, să-i spun așa. 
Adică contabilul meu m-a încadrat cu contractul de muncă din următoarea lună de 
începere a proiectului, nu a afectat linia bugetară pe resurse umane și totuși Consiliul 
mi-a tăiat cu un salariu; contabilul a dus banii din luna respectivă în celelalte luni, dar 
nu am cerut în plus, nu a afectat linia bugetară și totuși nu am avut înțelegere de la 
Economic. Eu nu cred că avem contabilitate diferită și legi diferite, ci e o chestiune doar 
de înțelegere.  
 
Constantin Cristian Apostol: Mai precis: Unde ați dus salariul acela?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): L-a dus pe celelalte luni. 
 
Constantin Cristian Apostol: Care nu erau în proiect?! 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Erau în proiect! 
 
Constantin Cristian Apostol: Am înțeles! 
Ați avut desfășurătorul și l-a dus într-o lună unde nu era pe desfășurătorul propus inițial 
în proiect. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Deci proiectul meu a început în 
luna iulie și se termina în noiembrie. La ITM trebuie să declari imediat, cu o zi chiar, 
contractul de muncă. Și am zis doamnei contabile:  ”Știți, noi aveam și luna iulie în 
contract. Cum putem să facem să nu ne ia banii sau să nu cerem în plus? Și-a zis: ,,Îi 
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ducem în lunile următoare”. De exemplu, 2.000 lei a fost. Și doamna a trecut 2500 pe 
august, 2500 pe septembrie, 2500 pe octombrie, 2500 pe noiembrie. Asta era o chestie 
legală, deci nu a afectat nici bugetul, nici proiectul, nici contabilitatea. 
 
Constantin Cristian Apostol: Din punctul meu de vedere a afectat proiectul, pentru că 
dumneavoastră pe luna iulie ați avut un contract de muncă stipulate, pe care nu l-ați avut 
legal, nu l-ați avut declarat. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Nu am avut timp să-l încheiem. 
 
Constantin Cristian Apostol: Și atunci cum putea să vă plătească ceva, ce 
dumneavoastră nu ați avut înregistrat la ITM. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Noi am început din iulie. 
  
Constantin Cristian Apostol: Eu v-am înțeles, dar problema, greșeala nu a fost la noi, 
a fost la dumneavoastră, pentru că nu v-ați înregistrat contractul în iulie. Despre asta e 
vorba. Adică aici, probabil s-ar fi putut face ceva; aici e o discuție - am văzut-o și în 
propunere -, să vedem dacă putem să mutăm, ați scris dumneavoastră, pe capitol. Acesta 
e același capitol de fapt, dar să mutăm în interiorul aceluiași capitol de pe o lună pe alta 
banii. Aici e o altă discuție, nu cred că este stipulată undeva, pentru că nu putem face în 
interiorul unui capitol. 
 
Marius Constantin Nicolae: Chiar sunt stipulate permisiv niște modificări între linii. 
Problema e alta aici, pentru că din câte îmi aduc aminte: Economic-ul operând în felul 
în care a spus domnul Porumbaru, se modifica bugetul propus inițial. Adică acolo era 
trecut clar 2.000 lei salariul pe lună, iar la decont a apărut 2500 lei pe lună, față de 
bugetul proiectului câștigat. Apărea o diferență de 500. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Dar nu a afectat linia. 
 
Marius Constantin Nicolae: Eu înțeleg că filosofia proiectului nu era afectată, dar 
totuși tot proiectul trebuia să se desfășoare în rigorile legii.  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Nu e o sincopă, aici e o chestiune 
de contabilitate și am cerut flexibilitate în propuneri, pentru că în cadrul proiectului am 
făcut  multe rectificări.  La ele, să știți că am primit răspunsuri: Nu se poate, nu se poate, 
nu se poate!  
Lucrul acesta nu este în regulă, pentru că m-am consultat cu experții mei, juristul și 
contabilul, și am spus: ”Domnule, e legal lucrul acesta? Putem să facem asta? Da.”   
Dar nu am găsit dincoace, la contabilitate, înțelegere.  
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Constantin Cristian Apostol: Eu cred că, strict pe ce ne-ați spus acum, nu aveați ce 
înțelegere să găsiți. Dumneavoastră erați în afara legii, pentru că nu aveați un contract 
pe luna iulie. Dumneavoastră, acum am înțeles, nu ați modificat, de fapt, contractul de 
pe iunie ca să îl duceți pe iulie, dumneavoastră ați modificat toate liniile. Aici nu știu 
dacă e de  flexibilitate. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Eu am trimis și alte notificări. De 
exemplu, la Premii, în Ghid, apărea că putem să luăm trofee, obiecte. În buget zicea: 
”Nu, domnule, trebuie să le dai bani!” Și asta e o contrazicere.  
 
Marius Constantin Nicolae: Nu. Ghidul permite atât premierea sub formă financiară, 
cât și sub formă materială. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Noi nu am putut să facem achiziție, 
pentru că nu am primit răspuns de la Consiliu pe notificările noastre. Când puteam să 
facem lucrul ăsta. 
 
Marius Constantin Nicolae: Din moment ce Ghidul, care e la baza construcției, permite 
lucrul acesta, ce să mai notifice?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Pe mine m-a blocat, vă spun sincer! 
Adică eu n-am putut să fac, pentru că în linia bugetară, la început, îmi scria premii doar 
în bani, iar în Ghid scrie și în obiecte. Și eu nu am putut să fac nici așa, nici așa. Am 
întrebat Consiliul și Consiliul nu mi-a răspuns. 
 
Constantin Cristian Apostol: Unde anume scrie ”doar în bani”? 
  
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): În anexa de buget. Și noi n-am mai 
făcut acest lucru, pentru că la notificări v-am spus ce răspunsuri primim. 
 
Constantin Cristian Apostol: În Anexa B, anexa de buget, scrie fond de premiere. Și 
doi. Echipamente și bunuri. Este aceeași, aici nu am modificat nimic.  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Cum a fost nu știu, dar noi am făcut 
notificări scrise. 
 
Constantin Cristian Apostol: Eu v-am înțeles. Întrebarea este: ”De ce ai face o 
notificare scrisă, când de fapt Ghidul e foarte clar?!” Eu de asta eram surprins, pentru 
că, de fapt, dacă vrea cineva să discute, este în premii, nu în bani..  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Da. Noi aveam de făcut o achiziție 
cu obiecte, adică trofee.  
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Marius Constantin Nicolae: Și erau bugetate în proiect? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Erau în proiect Premii, dar v-am 
spus ce ne-a blocat. 
 
Marius Constantin Nicolae: Eu vorbesc de proiectul depus, care a fost evaluat și 
declarat câștigător. Erau trecute aceste premii? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Da. Era Recunoașterea zilei 
internaționale a coordonatorilor de voluntari și a voluntarilor. 
 
Marius Constantin Nicolae: Chiar nu era nicio problemă. Din moment ce nu ați primit 
clarificări, proiectul a trecut, a fost finanțat, nu era niciun risc. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): A picat și nu am mai făcut această 
cheltuială. O altă propunere care am sugerat-o noi, este să umblăm un pic la partea de 
cofinanțare, dacă se poate, pentru că avem o lege a voluntariatului în România și avem 
finanțări în România care pun în valoare și aceste contracte de voluntariat. Pentru că 
munca de voluntar se cuantifică, conform legislației muncii, și în bani. Adică eu îți lucrez 
ție voluntar, dar pot să-ți fac o evaluare cât a costat munca respectivă. 
 
Constantin Cristian Apostol: Cum? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Prin aplicări din legislația muncii.  
 
Constantin Cristian Apostol: Adică cum faceți? Luați un expert și vă dă o expertiză?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Nu. Eu spun așa: Voluntarul meu 
de la IT, dau un exemplu, a lucrat 4h/zi x 2 zile/săptămână x 1 lună. Și iese o sumă.  
 
Constantin Cristian Apostol: Totul se raportează la prețul/oră. De unde luați prețul pe 
oră?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Din legislația muncii.  
 
Constantin Cristian Apostol: Unde scrie cât ia un ITS?, pentru că nu scrie nicăieri așa 
ceva. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Să știți că în legislația muncii scrie 
cât ia un necalificat, cât ia un calificat. 
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Constantin Cristian Apostol: Calificat este ITS. Înțeleg, dar poate să fie calificat și un 
ITS și un cercetător universitar! 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Da, acolo îl încadrezi.  
 
Constantin Cristian Apostol: Unde? La care dintre ele?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): La munca calificată.  
Am înțeles, da. Probabil că trebuie să mai studieze Juridic-ul chestiunile acestea.  
 
Constantin Cristian Apostol: ITS, să zic, îl pun calificat și ia 2 lei/oră; cercetătorul 
universitar, care este tot calificat, poate să ia 200 lei. Dumneavoastră de unde știți pe 
care să alegeți?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Păi, nu-mi prezintă diplomele?! Și 
nu vă prezint și eu la CV?!  
 
Constantin Cristian Apostol: Și cine decide câți lei ia pe oră? Un expert?  
 
Gheorghe Neaga (Asociația pentru Evoluție Socială): Cine stabilește prețul?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Noi stabilim, echipa. 
  
Constantin Cristian Apostol: Nu puteți să stabiliți dumneavoastră un preț și vă spun și 
de ce. Păi, acum ce facem?! Dăm libertatea clubului să stabilească cât ia sportivul, de 
exemplu, pe oră. Nu există așa ceva; el e în baza unui contract. Deci asta cu voluntariatul, 
să stabiliți dumneavoastră câți bani face, mă îndoiesc că este legal. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Este foarte legal. Eu o să pun la 
dispoziție, eventual, și alți finanțatori care iau în considerare contractele de voluntariat 
și o să vedeți de acolo pe ce formulă. 
  
George Negoițescu (ACS Petrolul 52 Ploiești): Dumneavoastră doriți să decontați o 
activitate de voluntariat!  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Nu! Solicităm să fie 5% la partea 
de cofinanțare și 5% în bani.  
 
Marius Constantin Nicolae: Din păcate, asta e clar stabilită în lege și nu este 
interpretabilă.   
 



8 
 

Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Da, dar să știți că, în finanțarea de 
la Primărie apare, de exemplu, că solicitantul poate să arate contracte de sponsorizare, 
de donație, contracte de voluntariat și alte tipuri de contracte pentru cofinațare. 
 
Constantin Cristian Apostol: Nu au legătură cu cofinanțarea. Vă spun în Legea nr. 350 
e clară fraza: Cofinanțarea - 10% din valoarea proiectului! Într-adevăr, poate să existe 
contracte, cu ce poți să vii tu, dar cofinanțarea e 10%,  pentru că nu poți să stabilești cât 
e valoarea unui contract de voluntariat ca să-l pui în natură. Deci cum o stabilești? Adică 
dumneavoastră poate stabiliți, pentru că ați venit cu un contract de voluntariat care 
reprezintă în bani 50%. Vă acoperiți cofinanțarea cu un contract de voluntariat?  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Nu toată, am și spus. 
 
Constantin Cristian Apostol: Legea e clară aici. 
 
Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Ca să trecem un pic mai departe, ați spus de avansul 
pe care îl acordă Consiliul județean. Anul trecut avansul  a venit foarte greu, prentru că 
din câte știu, proiectele au fost semnate undeva la începutul lunii iunie, iar cel puțin 
nouă, în cont, avansul ne-a intrat în luna august, deși cererea am depus-o imediat depă 
semnare.  
 
Constantin Cristian Apostol: Da. Din păcate, aici am descoperit și noi o hibă a 
legislației sau a noastră, a Consiliului Județean de până acum, și am modificat-o anul 
acesta. Este vorba de faptul că întârziem destul de mult aceste proiecte pe ONG, din 
cauza faptului că, noi trebuie să așteptăm bugetul aprobat, să știm suma, după care 
intrăm în această publicare de aproximativ  40 de zile, după care evaluarea, depunerea 
de dosare, evaluarea și până la urmă ajungem în iulie.  
 
Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Eu vorbeam de momentul după semnarea 
proiectelor, după ce ne-ați dat dosărelul că suntem verificatori. 
 
Constantin Cristian Apostol: Am înțeles. Noi am luat-o de la capăt și am încercat să 
facem altceva, o altă metodă. Am aprobat prin hotărâre de consiliu o formă care nu 
implică suma. Suma va fi dată prin hotărârea de buget și atunci dacă ea este aprobată 
anual, acea formă a calendarului, nu mai trebuie să așteptăm încă o dată cele 40 de zile. 
Deci am discutat o dată pe el și odată ce avem sumele vom intra direct în partea aceasta 
de depunere de documente. Deci începând de anul viitor depunerea va fi mult mai 
devreme. 
 
Cristina Iancu (Prahova Ploiești): De anul viitor, nu de sezonul acesta! 
 



9 
 

Constantin Cristian Apostol: De anul viitor. Din păcate, acum ar trebui să facem pe 
aceeași formulă. În legătură cu partea aceasta de decont sau avans, ca să meargă mai 
repede: încercăm să o rezolvăm și pe aceasta. Într-adevăr, trebuie să țineți cont că și 
evaluarea dosarelor durează, dar în momentul când vin cu facturile, dacă proiectul este 
destul de mare, solicită timp.  
 
Cristina Iancu (Prahova Ploiești): Vorbeam de partea de avans. Am semnat, dacă nu 
mă înșel, undeva pe 6 iunie, am depus cererea de avans probabil câteva zile mai târziu, 
iar primii bani au intrat în contul nostru în luna august, deși cererea de avans era depusă 
la câteva zile, 14 -15 iunie. După o lună și jumătate pentru avans, aceasta înseamnă că 
noi ar trebui să stăm cu proiectul și să așteptăm.  
 
Constantin Cristian Apostol: Am înțeles. O să vedem ce putem să facem ca să ajungem 
mai devreme cu avansul în conturile dumneavoastră.  
Alte opinii? 
 
Adrian Ancuța (Asociația Muzica Artelor): Faptul că am câștigat vreo 3 ani 
consecutiv, exceptând perioada de pandemie, un proiect ,,Teatru la noi în sat”, la care 
țin mult, să ajungem în toate satele noastre,  în toate comunele din județ. Am înțeles că 
anul acesta nu mai pot să aplic pe Asociația Muzica Artelor, dar nu-mi vine să cred! 
  
Constantin Cristian Apostol: Pe ce criterii? 
 
Adrian Ancuța (Asociația Muzica Artelor): Pentru am aplicat și am câștigat anul 
trecut.  
 
Constantin Cristian Apostol: Nu a existat așa ceva, nu are nicio legătură. 
 
Adrian Ancuța (Asociația Muzica Artelor): Si ar mai fi o problemă! Pe același ONG, 
aș putea aplica și pe zona de tineret și pe zona de sănătate? Pentru că am un proiect 
antidrog pentru copii. Deci cel pentru la sate și acesta. 
 
Constantin Cristian Apostol: Da, se poate! 
 
Adrian Ancuța (Asociația Muzica Artelor): Perfect, ca să nu fac pe persoană fizică, 
sau să mă complic. Mulțumesc! 
 
Constantin Cristian Apostol: Altcineva? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Dacă ne spuneți cam ce modificări 
au fost aduse. 
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Constantin Cristian Apostol: Pragul de finanțare s-a mărit de la 30% la 40%, pentru 
proiectele pe cultură, social, turism, la toate. 
 
Marius Constantin Nicolae: Mai puțin Sportul de performanță. 
 
Constantin Cristian Apostol: Aici am mărit acest interval, tot în urma discuțiilor și 
solicitărilor. Am văzut că dumneavoastră ați venit acum cu o nouă solicitare - să mărim 
de la 40.000 la 50.000. Deja ar însemna aproape 50% din ce a fost anul trecut. E destul 
de mult, îmi doresc să avem finanțare pentru cât mai multe proiecte. Dacă măresc limita 
o să îngustăm sau să micșorăm numărul de proiecte. Aici nu cred că vom mai merge 
până la 50%. Chiar am discutat cu departamentul înainte să publicăm Ghidul. Inițial 
spusesem 35%, apoi în urma discuțiilor a rămas 40% propunerea din Ghidul de finanțare. 
Deci aici este prima schimbare.  
 
Marius Constantin Nicolae: Pragul la sportul de performanță s-a modificat. 
 
Constantin Cristian Apostol: O treime din valoarea proiectului. Asta era pe lege, deci 
aici am aplicat legea. O treime din valoarea programului de finanțare este valoarea 
maximă.  
 
Marius Constantin Nicolae: S-au făcut mai multe corecturi. Deși apărea același enunț, 
apărea odată contribuția minimă din partea beneficiarului să fie de minim 10% din 
valoarea proiectului, în altă parte apărea minim 10% din valoarea eligibilă a proiectului, 
valoarea totală proiectului, și atunci am preluat exact formularea din lege. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Pentru organizațiile nou înființate, 
care au cel puțin un an, s-a prevăzut un prag? 
 
Marius Constantin Nicolae: Condiționalitățile sunt aceleași. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Mă gandeam că ele nu au 
experiență, nu au proiecte derulate, dar s-au înființat, de exemplu, anul trecut. De 
exemplu, la Primăria Ploiești, pentru cele nou înființate s-a pus un prag. Organizațiile 
nou înființate ar putea să acceseze o sumă până la 15.000 lei, nu mai mult, nu mai puțin, 
pentru că ele sunt nou înființate. Poate că și aici ar trebui să dăm această oportunitate 
organizațiilor. Din informațiile pe care le avem, unele s-au înființat chiar în mediul rural 
și ar dori să vină la acest concurs de proiecte, doar că știu că este limitat, adică nu prea 
pot să aplice pentru că nu au avut aceea expriență financiară și nu au derulat proiecte.  
 
Marius Constantin Nicolae: Dincolo de experiența financiară ele nu se vor putea 
încadra în multe dintre condiționalitățile deponenților, adică rapoartele pe anul trecut, 
situațiile financiare aferente anului trecut, niște criterii de eligibilitate și, practic, sunt 
eliminate din Start.  
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Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Păi nu li se cere, pentru că eu 
compar cu Ghidul de la Primărie și cu alte ghiduri, și să știți că li se dă voie. Și ei spun 
chiar în mod explicit în Ghid, cum că organizația nouă nu prezintă raport financiar, 
pentru că nu are cum, e logic. Dar, să-i dăm oportunitatea să participe la finanțare.  
 
Marius Constantin Nicolae: Știu că și la noi se pot depune, atât că vor fi depunctați pe 
linia de evaluare la experiență. Adică nu va lua 10 puncte la experiență, dacă sunt 10 
puncte; câte puncte va lua depinde de evaluator. Unul îi poate da 1 punct, altul 5 puncte 
pentru încurajare; chiar nu ai cum să evaluezi experiența cuiva înființat în urmă cu 6 
luni. 
 
Constantin Cristian Apostol: Aici sunt două probleme și nu știu pe care o adresați. 
Una. Dacă organizațiile nou înființate au dreptul să depună? Și a doua. Să stabilim un 
prag maxim al finanțării pentru ele? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Exact. Și este legal. 
 
Constantin Cristian Apostol: Întrebarea este:  De ce aș stabili un prag maxim? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Pentru că nu experiența de care am 
vorbit. 
 
Constantin Cristian Apostol: Este total diferit.  Pentru că nu au experiență, sunt 
depunctați la zona de experiență, și nu vor fi pe primele locuri, probabil, pentru că sunt 
depunctați și atunci punctajul este mai mic. Dar de ce l-aș condiționa sau aș pune o limită 
la finanțare? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Pentru a putea rula pentru început, 
pentru că, știți, este ca la un copil la naștere, îi dai puțin, puțin ca să poată să prindă și el 
experiență.  
 
Constantin Cristian Apostol: Din punctul meu de vedere, aici este chiar discriminare. 
Eu nu văd așa. O să ne gândim la soluția asta, dar atâta timp cât eu îi ofer aceleași 
condiții, nu pot să-l discriminez. Să luăm un caz concret: o organizație nouă și una cu 
experiență depun, să zicem, același tip de proiect și cer același buget, să zicem bugetul 
maxim - 40.000. Organizația care are experiență va prinde punctaj superior, pentru că la 
experiență similară va avea 10 puncte, iar cea nouă va avea, nu știu, cinci, să spun. Deci 
va fi pe un loc mai jos. Dar de ce să nu ia același buget?! Au același proiect.  
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Știți, cele noi nu au bugete, tocmai 
aici e logica.  Ele când vor veni la cofinanțare, dacă ai un prag mai mic, poate își permit 
cu pragul cel mai mic; dacă îi pui un prag mare de prima dată, s-ar putea să nu poată să 
vină cu partea aceea de cofinanțare. 
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Constantin Cristian Apostol: Nu are nicio legătură. Eu vorbesc de pragul maxim de 
aplicare, nu de pragul minim. Limitarea este doar la minim. 
 
Marius Constantin Nicolae: Dar este posibil ca cel nou înființat, la finalul evaluării, să 
aibă un punctaj mai mare, pentru că el pierde doar pe experiență, dar la ideea de proiect, 
la construcția proiectului poate lua el punctajul maxim și celălalt mai jos. 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): În concluzie Ghidul permite și 
organizațiilor nou înființate. 
 
Constantin Cristian Apostol: Da. O altă modificare în Ghid a venit în baza unor 
discuții din anii precedenți și am adaptat Ghidul; nu fusese adaptat aici cu legislația. Și 
legislația spune, este chiar în Ghid: ,,Cheltuielile cu premii, indemnizații, veniturile 
contractuale, contracte de activitate sportivă ale participanților la activitatea sportivă, 
primele și indemnizațiile sportive sunt categorii de cheltuieli eligible. Acestea 
corespund salariilor propriu-zise, contribuțiile la asigurările sociale și celelalte costuri 
de remunerație, cu condiția ca acestea să nu depășească salariul mediu brut pe 
economie. ”  
Aici există Hotărârea de Guvern nr. 447, care explică foarte bine partea aceasta de 
contracte de activitate sportivă. Ele sunt valorile maxime, sunt stabilite acolo pentru 
fiecare tip de activitate și fiecare participant la activitatea sportivă care are contract de 
activitate sportivă. Sumele, într-adevăr, așa cum scrie aici, se bazează pe salariul mediu 
pe economie, la data anului respectiv, adică anul 2024. 
Aici trebuie să vă uitați foarte bine, dacă apelați la acest lucru, pentru contracte de 
activitate sportive. Cei care sunt în domeniu, structura noastră, Direcția economică și, 
inclusiv, Curtea de Conturi, se vor uita foarte atent pe aceste valori. Adică nu trebuie să 
depășiți cât scrie acolo pentru fiecare sportiv. Din ce am citit în hotărârea de guvern, 
aceste valori sunt date chiar și la rezervele dintr-o echipă - cât anume să ia, funcție de 
titular se face un punctaj, un factor de punctare, deci atenție pentru cei care merg pe 
aceste contracte de activitate sportivă. Deci, ca idee, ele au fost incluse, sunt valabile în 
Ghid. 
Proiectele se închid pe 25 noiembrie, nu pe 30 noiembrie, pentru că, în general, după 20 
decembrie închide Trezoreria și este foarte greu pentru Biroul ONG, cât și pentru 
Direcția Economică să evalueze și să și plătească tot ce mai avem de plătit. De aceea am 
solicitat prin Ghid data de 25 noiembrie, pentru a avea o săptâmână pentru evaluarea 
proiectelor, și pentru a putea face alte plăți după data de 1 decembrie, conform 
Ordonanței de Guvern din luna octombrie prin care sunt anumite limitări. Din acest 
motiv au fost ceva întârzieri, pentru că nu am avut toate fondurile la dispoziție, rămânând 
2 proiecte pentru a fi plătite în luna ianuarie 2024. Deci am luat ca o măsură de precauție 
data de 25 noiembrie, ca să nu se repete și anul acesta. 
Alte discuții? 
 
Vasile Porumbaru (Asociația Viitorul Tinerilor): Să vorbim de o flexibilitate între 
liniile bugetare și dacă noi facem modificări, cum se întâmplă lucrul acesta? 
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Marius Constantin Nicolae: Conform Ghidului, sunt precizări făcute în Ghid; se pot 
face modificări ulterioare unei solicitări transmise finanțatorului; există o 
condiționalitate ca să nu fie mai mult de 30% din valoarea proiectului, practice această 
mutare între linii. Toate solicitările care au fost primite de-a lungul celor, cel puțin, 3 ani 
au fost aprobate la nivelul Consiliului, și, evident, în baza unei justificări. 
 
Constantin Cristian Apostol: Dacă nu mai avem alte opinii, vom analiza tot  ce s-a 
discutat aici și tot ce s-a primit în scris, și probabil până la sfârșitul acestei luni vom 
deschide online deschiderea. 
Proiectul de hotărâre va intra în ședința ordinară a Consiliului care va fi probabil pe 29 
aprilie; vom publica în monitor și apoi încercăm să le facem cât de repede ne permit 
termene legale. 
La partea de aplicație sperăm să nu mai avem probleme; anul trecut am avut o problemă 
cu sistemul; s-au afișat automat de către sistem niște valori fară să fie trecute prin 
Comisia de contestații. Ele au fost puse în sistem de către Departament și publicate 
automat. Toată lumea a crezut că este rezultatul final, dar mai exista și partea de 
contestații, care nu au mai fost prinse în aplicație. A fost un bug al aplicației; anul acesta 
vom ține cont de el și nu vom mai avea probleme. Anul trecut a fost o problemă cu 
încărcarea semnăturii electronice din documentul fiscal de la ANAF. ANAF vine cu o 
semnătură electronică ciudată pe care aplicația noastră nu o recunoaște. Aici e foarte 
simplu, vom pune și acum o clarificare. Dacă aveți această problemă și anul acesta, vă 
rog, printați documentul ANAF și îl semnați electronic dumneavoastră. Este o problemă 
cu semnătura electronică, nu neapărat a sistemului; sistemul o vede ca invalidă și atunci 
nu te lasă să îl încarci. 
 
Marius Constantin Nicolae: Practic un beneficiar odată înscris în sistem, sistemul 
recunoaște semnătura lui, cu care s-a înscris.  
 
Constantin Cristian Apostol: Vă mulțumesc pentru prezență. 
Vă doresc succes în proiectele dumneavoastră și pentru orice probleme la depunere, noi 
vă stăm la dispoziție! 

 
 Vicepreședinte 

Consiliul Județean Prahova 
Constantin Cristian Apostol 

 

 

      Biroul, Sănătate, Cultură, Învățământ 
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                         Șef birou,  
            Marius Constantin Nicolae 
 

 

         Întocmit, Cons./Resp. Lg 52/2003 
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